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DAGSORDEN 
 

EMNE: Skolebestyrelsesmøde  

SKOLE / INSTITUTION: Søndersøskolen  

MØDEDATO: 24. maj 2023, kl. 17.30-19.30 

DELTAGERE: Per Ottosen, Tina Beck Larsen, Mikkel Brunse, Anna Karin 

Klærke, Helle Moss Owen 

Karin Kurtzweil, Dennis Hermansen 

Jan Møller-Iversen, Dorte Christensen 

Elevråd Josefine  

FRAVÆRENDE: Uden afbud: Yasmin 

Med afbud:  

ORDSTYRER: Per Ottosen 

  

UDARBEJDET AF: Per, Tina og Jan Møller-Iversen,  
  

Dagsorden: Referat: Bilag: 

38- 

Godkendelse af referat fra 13.04. 

Godkendt  

Orienteringspunkter:   
39- 

Velkommen til Asger, Lisbeth og Joan 

(TR) repræsentanter fra Særslev-Hårslev 

skole, og som efter sommerferien skal være 

medlemmer af overgangsbestyrelsen.  

Overblik over proces med overgangsperi-

ode frem mod 1. januar 2024. 

 

 

Velkomst til Asger, Lisbeth og Joan  

Kort intro af medlemmerne  

  

Overblik over proces: Godkendelse af de nye mid-

lertidige styrelsesvedtægter besluttes i morgen af-

ten.  

 

Processen: de tilstedeværende medlemmer er del-

tagende i bestyrelsen frem mod et nyt skb.valg. til 

september. 

 

40- 
Nyt fra elevrådet  

Herunder punktet om 9.årgang og forlade 

skolens område samt erfaringer med ikke at 

have køleskabe i klasselokaler 

 

 

 

Gennemgang ved Josefine og evaluering omkring 9. 

årgangs ordning med at forlade skole i 10-frikvar-

teret set fra et elevperspektiv. 

 

Fra elevrådet:  

Køleskabene 

4.kl har behov for fortsat brug af køleskabene.  

5. – 9 kl. har ikke samme behov for køleskabene, da 

børnene ændre madpakkevaner således at man 

hurtigere kan komme ud og holde frikvarter  

Legepatrulje blev foreslået til kommende 4 årgang og 

enkelte elever har meldt sig til at stå for dette. 

 

 

 

Nyt orienteringspunkt på baggrund af 

udmelding i går.  

 

Den pågældende afdelingsleder til afdeling Særs-

lev er ikke længere en mulighed, så der skal en 

proces i forhold til ansættelse af ny afdelingsleder 

til afd. Særslev. 

  

Skb. ønsker at der løftes spørgsmål til Gitte Høj 

vedr. ledelseskapacitet frem til sommerferien og 

der ønskes kompensation for den ledelsestid der 

skal afgives.  
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41- 
Forvaltningens udmelding om feriekalen-

deren. 

 

Den sene Aula-besked fra forvaltningen vedr.  

sommerferiekalenderen finder bestyrelsen util-

fredsstillende. På det udsendte materiale var date-

ringen misvisende. Desuden finder bestyrelsen 

det problematiske at forældre først har en ferieka-

lender sent på skoleåret. Proces og kommunika-

tion har været uacceptabel.  

  

 

   

42- 
Orientering om sag med uønskede billed-

deling og hvordan den er håndteret. 

 

Der har været udsendt brev til udskolingsforæl-

drene vedr sag omkring ulovlig billeddeling uden 

samtykke. 

På baggrund af dette har vi arbejdet med forældre 

og elever i forhold til trivselsarbejde i den pågæl-

dende klasse da episoden med billedeling kun er 

en del af problemet med klassens trivsel.  

 

Vi oplever, at det vi har iværksat hjælper og der 

er positiv udvikling. 

Vi vil forsøge at tage udgangspunkt i materialet 

fra MI- Life.  

 

Det konstante arbejde i forhold til digital dan-

nelse skal være et fremtidigt fokus  

 

X 

43- 
Kort gennemgang af ”skoleplanen”, som 

beskriver skoleåret indsatser for kom-

mende skoleår. 

 

Skoleplanen har været gennemgået for alle perso-

naler. Gennemgang for bestyrelsen for at skabe 

indblik og viden om hvad vi har fokus på i orga-

nisationen.   

 

X 

Drøftelsespunkter og evt. beslutning:   

43- 
Hvordan vil bestyrelsen arbejde i over-

gangsperioden? 

- Formandskab? 

- Medarbejderrepræsentanter 

- Afklaring/identificering af div. 

Spørgsmål/uklarheder  

 

 

De overordnede rammer i overgangsperioden fast-

sættes i morgen fra politisk hold: 

 

Vi er enige om et år 0, hvor vi nærmer os hinan-

den og får etableret en form for ”ensretning”.  

 

Desuden: 

Vi vil samarbejde fra dags dato 

Fra d. 1/1 sammensættes en ny bestyrelse med af-

sæt i valg i september 

I de 2 elevråd medvirker 2 formænd 

Asger, Joan og Lisbeth deltager i bestyrelsesmø-

derne 

Der skal etableres repræsentation af 10.kl.´s for-

ældre fremadrettet. 

Ønskes en medarbejderrepræsentant fra 10.kl 

Dagsorden fremadrettet med repræsentanter fra 

begge skoler. ( Per, Asger og Tina laver dagsord-

nen).  Noget af det første er; ”Princippernes top 3” 
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– der træffes aftaler på planlægningsmødet om-

kring behovet for ekstra møde. 

 

Afholdes bestyrelsesmøde i Særslev d.19/6 kl. 

17.30-20.00 inc. rundvisning. 

 

44-  
 

Hvordan vil bestyrelsen arbejde med at 

ensrette principper. 

Hvilke principper er vigtige at få styr på 

først. 

- Princip for lejrskole 

- Distrikt grænser mellem Særslev og 

Søndersø   

- XX 

 

Samle og prioritere de to skolers principper i løbet 

af skoleåret 2023-24   

 

Der indarbejdes i kommende dagsorden påbe-

gyndende arbejde med principper 

 

Distrikt grænser mellem Særslev og Søndersø- et 

princip der skal træffes inden efterårsferien 

 

 

45- 

Evaluering af nuværende tildelings-

model. 

Vedhæftet findes brev til drøftelse og 

kommentering i bestyrelserne. 

Brevet er en opsummering af evaluering 

af tildelingsmodellen hos skoleledel-

serne som bestyrelsen får mulighed for 

at kommentere på. 

 

Bestyrelsens kommentarer indsendes se-

nest tirsdag d. 21. juni 

 

  

Bestyrelsen gennemgik udsendt evaluering af til-

delingsmodel fra skolelederne og har følgende be-

mærkninger:   

Ved at styrke basisbudgettet på bekostning af fæl-

lesmidler vil man reducere muligheder for at 

kunne se det enkelte barns behov på tværs af sko-

lerne og iværksætte indsatser som f.eks. mellem-

former. Der bør ikke være forskel på, hvilken støt-

temuligheder et barn med behov vil kunne mod-

tage. Bestyrelsen mener ikke det skal afhænge af 

hvilken skole barnet går på. Dette var argumentet 

for at oprette en pulje til fællesmidler til brug på 

tværs af distriktsgrænser til elever med hjælp be-

hov. Man bør i stedet slækket på bureaukratiet og 

tunge arbejdsgange frem for denne store ændring. 

Hvordan kan man etablere mulighed for adgang til 

midlerne på en lettere og hurtigere møde bør i ste-

det være spørgsmålet.  

 

 

46- 

Evaluering af vores aftale med caféen 

i hallen og vores aftale med dem. 

 

 

  

Aftalen fortsætter  

Portionerne er en anelse for små især for de store 

elever. ( small, medium, large ret) 

Gerne ugeplan for de særlige retter  

Jan bringer forslag/ønsker videre til cafeen  

 

X  

Efter-

sen-

des  

 

47- 

Beslutning om 9. klassernes mulighe-

der for fortsat at kunne forlade sko-

len  

 

køleskabe 

 

Kommende 9.årgange kan i fremtiden, hvis ele-

verne ønsker det, søge om pågældende tilladelse 

årligt. (I ansøgningen skal vedhæftes en liste om, 

hvad eleverne forestiller sig, at der må indkøbes.) 

 

Skb. ønsker fremadrettet i forhold til køleskabe:  

Køleskabe 0-4.klasse  

Et i hver afdeling på afdel Søndersø  

Skal indskrives i princip. 

 

 

 

 

48-   
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Evt 

 

 

 

Angivelse af frist for kommentarer til referat af 

skolebestyrelsesmødet.  

Næste møde på afdel. Særslev d. 19/6 kl. 17.30 – 

20.00  

 

 

 

Mødekalender for skb møder til næste bestyrelsesmøde 

Morud og bespisning 

Princip for køleskabe  

Skb- deltagelse i forældremøder – princip for dette. 


